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PURPOSE 
· [bookmark: _Hlk167611357]To identify requirements for Al Sanawbar Private School regarding the sharing and/or separation of spaces according to gender.
· To identify requirements for Al Sanawbar Private School regarding gender of staff according to school type and student grade level.
POLICY 
1. Gender Status
1.1 Communication of Gender Status: Al Sanawbar Private School shall publish the school’s gender status (coeducational, shared, or single-gendered) on the school website.
[bookmark: _Hlk167614119]1. Where Al Sanawbar Private School have different gender statuses for different grades or cycles, this shall be approved by ADEK and published.
1.2 Coeducation in Cycle 1: Al Sanawbar Private School are authorized to be coeducational in Cycle 1 (up to and including Grade 4).
1.3 Change of Gender Status: Al Sanawbar Private School shall not change the gender status, whether for the whole school or for a specific cycle/grade without prior approval from ADEK.
1.4 Single Class Conversion to Coeducational: Al Sanawbar Private School are authorized to convert a single class to coeducational if required on the following conditions:
1. Request to ADEK: Al Sanawbar Private School shall submit an official request providing justification and evidence for converting a class.
2. Majority Parent Consent: The school shall provide proof of consent from the majority (more than 50%) of parents of students enrolled in any class being considered for conversion to a coeducational class. Single-gendered classes shall be provided to students where the majority of parents do not agree to coeducational classes.

2. Gender Restrictions
2.1 KG: Class teachers and all teaching support staff in KG shall be female only. There are no gender restrictions for teachers in other grades in Section 2.2 (PE and Swimming).
2.2 PE and Swimming
1. Regardless of gender status, Al Sanawbar Private School shall adhere to the gender restrictions required for PE classes as per Table 1. Gender Restrictions for PE and Swimming.
Table 1. Gender Restrictions for PE and Swimming
	Class
	Grades
	Gender Status of School/Section
	Teacher/Adult Gender

	PE
	KG-Grade 4
	SG Male
	Male or Female

	
	
	SG Female
	Female

	
	
	Coeducational
	Male or Female

	
	Grade 5-12
	Male Section
	Male

	
	
	Female Section
	Female

	
	
	Coeducational
	Male or Female



2.3 Changing Rooms and Spaces
1. Changing rooms are separated by gender.
2. Nudity is prohibited throughout the school and the school shall ensure that students are aware of adhering to modest changing practices in changing rooms.
3. Al Sanawbar Private School shall provide completely separated spaces for any activity in the school that requires the changing of clothes to the level of undergarments or beyond (e.g., during costume changes in any performance).
4. Changing of clothes to the level of undergarments or beyond is not permitted outside of designated changing rooms or spaces for any activity taking place on school premises.
2.4 Prayer Rooms
1. Al Sanawbar Private School have separate male and female prayer rooms, which can be used by both staff and students.

2.5 Gender Restrictions for Other Staff
1. Al Sanawbar Private School shall adhere to the gender restrictions for bus supervisors, cleaners, and nurses as detailed in Tables 2-4.
Table 2. Gender Restrictions for Bus Supervisors
	Grades
	Gender Status of School
	Staff Gender

	G4 and below
	SG Male/SG
Female/Coeducational
	Female

	G5 and above
	SG Male
	Male

	
	SG Female/Coeducational
	Female



Table 3. Gender Restrictions for Cleaners*
	Grades
	Gender Status of School
	Staff Gender

	G4 and below
	SG Male/SG
Female/Coeducational
	Female

	G5 and above
	SG Male
	Male

	
	SG Female
	Female

	
	Coeducational
	Male/Female


*During official working hours (and with visible signage/notification otherwise)





Table 4. Gender Restrictions for Nurses
	Grades
	Gender Status of School
	Staff Gender

	KG1 & KG2
	Any
	Female

	G1-G4
	SG Male
	Male or Female

	
	SG Female
	Female

	
	Coeducational
	Male or Female

	G5 and above
	SG Male
	Male

	
	SG Female/ Coeducational
	Female



3. Policy Awareness
3.1 Awareness sessions shall be organized to ensure all members of the Al Sanawbar Private School community (students, staff, parents, visitors) are aware of the ADEK Coeducation Policy in the school.
4. Compliance 
Al Sanawbar Private School shall implement the Co-Education Policy effective as of AY 2024/2025 and will be fully compliant with this policy by AY 2025/26 (Fall term).









التعليم المختلط

الغرض
• تحديد متطلبات مدرسة الصنوبر الخاصة فيما يتعلق بمشاركة و/أو فصل المساحات حسب الجنس.
• تحديد متطلبات مدرسة الصنوبر الخاصة فيما يتعلق بجنس الموظفين بناءً على نوع المدرسة ومستوى صفوف الطلبة.
السياسة
1. فئة المدرسة بحسب الجنس
1.1 الإعلان عن فئة المدرسة: يجب على مدرسة الصنوبر الخاصة نشر فئة المدرسة (مختلطة، مشتركة، ذكور أو إناث) على موقع المدرسة الإلكتروني.
2. في حال كانت وجود فئات مختلفة في المدرسة لصفوف أو مراحل دراسية مختلفة، يجب الحصول على موافقة دائرة التعليم والمعرفة (ADEK) ونشرها.
1.2التعليم المختلط في الحلقة الأولى: تُصرح مدرسة الصنوبر الخاصة بأن تكون مختلطة في الحلقة الأولى (حتى الصف الرابع شاملاً).
1.3تغيير فئة المدرسة بشكل دائم (المدرسة بأكملها أو الحلقة/الصف): لا يجوز لمدرسة الصنوبر تغيير فئتها، سواء للمدرسة بأكملها أو لمرحلة أو صف معين دون الحصول على موافقة مسبقة من دائرة التعليم والمعرفة (ADEK).
 1.4 تحويل صف فردي إلى مختلط: تُصرح مدرسة الصنوبر الخاصة بتحويل صف فردي إلى مختلط إذا لزم الأمر وفقًا للشروط التالية:
3. طلب إلى دائرة التعليم والمعرفة: يجب على مدرسة الصنوبر تقديم طلب رسمي مرفق بتبرير وأدلة لتحويل الصف.
4. موافقة غالبية أولياء الأمور: يجب على المدرسة تقديم دليل على موافقة غالبية (أكثر من 50٪) أولياء أمور الطلاب المسجلين في أي صف سيتم تحويله إلى صف مختلط. يجب توفير صفوف منفصلة حسب الجنس للطلاب الذين لا توافق غالبية أولياء أمورهم على الصفوف المختلطة.
5. القيود المتعلقة بنوع الجنس
2.1  رياض الأطفال: يجب أن تكون معلمات الصف وجميع الموظفات المساندات للتدريس في رياض الأطفال من الإناث فقط. ولا توجد قيود جنسية على المعلمين في الصفوف الأخرى باستثناء المادة 2.2 (التربية البدنية والسباحة).
2.2  التربية البدنية والسباحة

6. بغض النظر عن فئة المدرسة، يجب على مدرسة الصنوبر الالتزام بالقيود المطلوبة على نوع الجنس فيما يتعلق بدروس التربية البدنية كما هو موضح في الجدول 1. القيود المفروضة على نوع الجنس في التربية البدنية والسباحة.

	الحصة/المادة
	الصفوف
	فئة المدرسة/القسم
	جنس المعلم/الشخص البالغ

	التربية الرياضية
	الروضة – حتى الصف الرابع
	ذكور
	ذكر أو أنثى

	
	
	إناث
	أنثى

	
	
	مختلط
	ذكر أو أنثى

	
	الخامس – حتى الصف الثاني عشر
	ذكر
	ذكر

	
	
	أنثى 
	أنثى

	
	
	مختلط
	ذكر أو أنثى



2.3 غرف التبديل والمساحات
1. يتم فصل غرف التبديل حسب الجنس.
2. يُحظر التعري في جميع أنحاء المدرسة، ويجب على المدرسة ضمان توعية الطلاب بالالتزام بممارسات التبديل المتواضعة في غرف التبديل.
3. يجب على مدرسة الصنوبر الخاصة توفير مساحات منفصلة تماماً لأي نشاط يتطلب تغيير الملابس إلى مستوى الملابس الداخلية أو أكثر (على سبيل المثال، خلال تبديل الأزياء في أي عرض).
4. لا يُسمح بتغيير الملابس إلى مستوى الملابس الداخلية أو أكثر خارج غرف التبديل المخصصة أو المساحات المخصصة لأي نشاط يجري داخل مباني المدرسة.
2.4  غرف الصلاة
1. تحتوي مدرسة الصنوبر الخاصة على غرف صلاة منفصلة للذكور والإناث، ويمكن استخدامها من قبل كل من الموظفين والطلاب.
2.5  قيود نوع الجنس للموظفين الآخرين
1. يجب على مدرسة الصنوبر الخاصة الالتزام بقيود نوع الجنس الخاصة بمشرفي الحافلات، وعمال النظافة، والممرضات كما هو موضح في الجداول 2-4.


الجدول 2: القيود المتعلقة بنوع الجنس بالنسبة لمشرفي الحافلات
	الصفوف
	فئة المدرسة
	جنس الموظف

	الصف الرابع و ما دون
	ذكور فقط/إناث فقط/مختلط
	أنثى

	الصف الخامس و ما فوق
	ذكور فقط
	ذكر

	
	إناث فقط/مختلط
	أنثى



الجدول 3:  القيود المتعلقة بنوع الجنس لعمال النظافة
	الصفوف
	فئة المدرسة
	جنس الموظف

	الصف الرابع و ما دون
	ذكور فقط
إناث/مختلط
	أنثى

	الصف الخامس و ما فوق
	ذكور فقط
	ذكور

	
	إناث
	إناث

	
	مختلط
	ذكر و أنثى



الجدول 4:  القيود المتعلقة بنوع الجنس بالنسبة للمرضين
	الصفوف
	فئة المدرسة
	جنس الموظف

	الروضة 1 و 2
	أي فئة
	أنثى 

	صفوف 1-4
	ذكور
	ذكر أو أنثى

	
	إناث
	أنثى

	
	مختلط
	أنثى أو ذكر

	صف 5 و ما فوق
	ذكور
	ذكر

	
	إناث/مختلط
	أنثى



3.التوعية بالسياسة:
يجب تنظيم جلسات توعية لضمان معرفة أعضاء مجتمع المدرسة بهذه السياسة التي ستطبق في المدرسة.
4.الامتثال:
تعتبر هذه السياسة سارية اعتبارا من بداية العام الدراسي 2024/2025. و من المتوقع ان تكون المدارس متوافقة بالكامل مع هذه السياسة بحلول بداية العام الدراسي 2025/2026.
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